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Zadeva: Svetniško vprašanje: Sečnja na Grajskem hribu 
 
 
Spoštovani, 
 
V skladu s 97. členom Poslovnika Mestnega sveta MOL (Uradni list RS, št. 31/21 – uradno prečiščeno 
besedilo) posredujem sledeče svetniško vprašanje in prosim za pisni odgovor. 
 
Že v letu 2023 je bila načrtovana sečnja več kot 200 dreves na Grajskem hribu. Do realizacije je prišlo v 
začetku tega leta, kar je močno vznemirilo in zaskrbelo vse Ljubljančane, še najbolj pa okoliške 
stanovalce. Na MOL pojasnjujejo, da želijo s tem posegom zaščititi hiše pod pobočjem pred erozijo. Če 
pa danes pogledamo slike golega pobočja, temu težko pritrdimo oziroma se s tem ne moremo strinjati. 
Nekateri strokovnjaki pa vseeno trdijo nasprotno. 
V skoraj vseh medijih smo lahko zasledili novico, da bo na grajskem pobočju podrtih 205 dreves, ki jih 
bodo z grajskega griča odvažali s helikopterjem. Na najbolj strmem pobočju hriba je bilo že odstranjenih  
več kot petina dreves, ki so zadrževala zemljino pred erozijo. Kot lahko razberemo iz medijev, je Zavod 
za varstvo narave v prvi fazi predvidel posek le 17 dreves. Kot vemo, pa je bilo posekano dosti večje 
število dreves. 
Pri odvozu dreves z Grajskega hriba je prišlo tudi do nezgode, ko je pri helikopterskem prevozu del 
drevesa padel na pobočje in poškodoval bližnjo hišo. Bližnji stanovalci so že pred posegom opozarjali na 
možnost poškodovanja njihovih objektov in na drsenje zemljine, pa njihovega apela nihče ni slišal. Po 
napovedih pristojnih mestnih veljakov in strokovnjakov, naj bi namestili varovalne mreže, ki bi 
zavarovale in zaščitile spodaj ležeče hiše pred plazenjem zemljine. Sprašujem se ali je ta ukrep zadosten 
in učinkovit.  Nekateri strokovnjaki so mnenja, da ne. 
Pri vsej zgodbi ne smemo zanemariti pomena gozda v smislu čistejšega zraka v Ljubljani. Župan se rad 
pohvali s sloganom Ljubljana - zelena prestolnica, pa čeprav je bilo v zadnjih nekaj letih posekanega kar 
precej gozda. Spomnimo se posekov v Tivoliju, na Šišenskem hribu, Rožniku, tudi na Golovcu pa še kje. 
Mlada drevesa, ki naj bi jih zasadili, pa potrebujejo več deset let, da so sposobna proizvesti tako količino 
kisika, kot so ga proizvajala odstranjena drevesa. Iz podatkov o onesnaženju zraka v Ljubljani izhaja, da 
je le ta vsako leto bolj onesnažen. Meritve Inštituta za zdravje in okolje so pokazale, da je zrak v Ljubljani 



 

dostikrat prekomerno onesnažen z ogljikovim dioksidom, ki ga povečini proizvajajo dieselski motorji 
vozil. Župan pa, kljub vsemu, namerava v bližini Grajskega hriba graditi garažo z več sto parkirnimi 
mesti. Torej bo na tem območju še več onesnaženja zraka. Manj dreves - pa zato več prometa. 
V letih 2023 in 2024 je prišlo do množične sečnje dreves v Tivoliju, na Šišenskem hribu, Rožniku in 
Golovcu. Na moje takratno pisno vprašanje glede stroškov, sem dne 3. 4. 2023 prejela sledeč odgovor: 
»Trenutno na območju potekajo ureditvena dela. Strošek sečnje za celotno količino lesa še ni znan, končno 
poročilo o sečnji bo izvajalec pripravil po izvedenih delih«. Predvidevam, da je izvajalec že pripravil 
končno poročilo iz katerega so razvidni podatki o stroških in količini. Prosim za prikaz teh podatkov. 
V zvezi s  posekom v letih 2023 in 2024 me zanima ali so bila na posekih že zasajena nova drevesa, kje 
in koliko? 
 
V zvezi s sečnjo na Grajskem hribu pa prosim za odgovore na sledeča vprašanja: 

1. Ali je bil izpeljan javni razpis: kdaj in kdo je oddal ponudbo in po kakšni ceni? 
2. S katerim podjetjem je bila sklenjena pogodba in v kakšni višini? 
3. Ali so v pogodbi zajeta vsa dela v zvezi s posekom (helikopterski prevoz, deponiranje materiala, 

zavarovanje okolice, namestitev zaščitnih mrež in še kaj)? 
4. Kaj se je, oziroma se bo, s tem posekanim lesom zgodilo? Ali se bo les predelal in v kaj? 
5. Koliko bo MOL iztržila - zaslužila s prodajo tega lesa, če se prodaja? Komu se les prodaja? 
6. Ali se bodo na posekih zasadila nova drevesa? Kdaj in koliko? 

 

Hvala za odgovore. 
 
                                                                                                 Darinka Kovačič, l.r. 
                                                                                                         Mestna svetnica 


